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Protokół Nr LIV/9/2022 
z LIV Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 29 czerwca 2022 
roku w Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 10:00. 
 
Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 

1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Kałużka Mirosław - Wiceprzewodniczący Rady  

3. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  

4. Bralczyk Stanisław,  

5. Durka Krzysztof,  

6. Golik Dorota,  

7. Jaruga Mirosław, 

8. Król Bogdan, 

9. Lubiszewski Sylwester, 

10. Mąkosa Leszek,  

11. Mielczarek Tomasz, 

12. Rudecki Robert,  

13. Sagan Tomasz,  

14. Subczyńska Alicja, 

15.  Szwedzki Józef 

 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Pan Artur Ławniczak – Burmistrz Gminy i Miasta Szadek  

2. Pani Małgorzata Mysur – Sekretarz Gminy i Miasta Szadek 

3. Pani Ewa Manios – Skarbnik Gminy i Miasta Szadek  

 

Planowane tematy:       

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Sprawy różne.  

4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Szadek za rok 2021.  

5. Debata nad raportem o stanie Gminy i Miasta Szadek za rok 2021.    

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek wotum 

zaufania.  

7. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu 

Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z wykonania budżetu za 2021 rok.  

8. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Szadek za rok 2021.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia/niezatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2021.  

10. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2021.  
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11. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Szadek za 2021 rok.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Szadek za 2021 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie i Mieście Szadek w 2022 roku”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 339/1 stanowiącej 

własność Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata.   

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/62/2007 z dnia 29 czerwca 2007 roku w sprawie 

zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 

szkołach, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli  

realizujących  w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, psychologów, logopedów.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa na terenie Gminy i Miasta Szadek 

na rok szkolny 2022/2023.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy i 

Miasta Szadek.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 

20222032.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2022.   

21. Interpelacje i zapytania Radnych.   

22. Zamkniecie obrad LIV Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.   

 

Pkt 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady LIV Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność radnych oraz 

potwierdzono prawomocność obrad (w sesji brali udział wszyscy Radni).   

Pkt. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Pkt 3. Sprawy różne.  

Pan Burmistrz podziękował radnym, sołtysom, strażakom za obecność na spotkaniu z Marszalkiem Woj. Łódzkiego 

p. Schreiberem, który przyjechał do Szadku wraz z dyrektorami departamentów, szefami jednostek samorządu 

województwa. Była okazja do rozmowy. Gmina Szadek podczas spotkania otrzymała wsparcie samorządu 

województwa 75 tys. zł na dalsze prace na stadionie oraz na renowację zbiorników wodnych w miejscowości 

Choszczewo - 140 774 zł.  Jest to cenne wsparcie z zewnątrz. Na spotkaniu nie zostały wręczone granty soleckie, 

ale zostanie to zrobione podczas Gali Kapel. Każde  12 - 15 tys. z zewnątrz na sołectwo, to  naprawdę przyzwoity 

zastrzyk gotówki. Pan Burmistrz poinformował, że na krótko przed oficjalnym spotkaniem z Panem Marszalkiem 
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sygnalizował potrzebę budowy chodnika dla pieszych, zjazdów, odtworzenia rowu przy drodze wojewódzkiej 710. 

Podziękował sołtysowi Sikucina za głos w tej sprawie podczas spotkania z Panem Marszałkiem.  Szkoda, że nikt z 

władz sołectwa Kotliny nie przybył na spotkanie nie zabrał głosu w sprawie wyżej wspomnianej. Pan Burmistrz 

podkreślił, że wizyta Pana Marszalka, to dobry sygnał, pomimo pewnych różnic społecznych, politycznych, w 

sprawach istotnych dla mieszkańców trzeba się wznieść ponad podziały i walczyć, zabiegać o wsparcie. Tym 

bardziej o wsparcie zewnętrzne. Pan Burmistrz wyjaśnił, że na ostatniej sesji nadzwyczajnej wprowadzonych 

zostało kilka pozycji budżetowych, ważnych dla poszczególnych miejscowości. Zrobione to zostało po to, by dostać 

dofinansowanie samorządu województwa. Wnioski składają sołectwa, przy pomocy gminy przy opracowaniu 

dokumentacji, trafiają do samorządu województwa, są rozpatrywane, przychodzi informacja o zakwalifikowaniu, 

gmina musi zabezpieczyć w budżecie wkład własny. Jeżeli tego nie zrobi, to nie ma tych pieniędzy. Dwa tygodnie 

są na przeprowadzenie tego. Gdybyśmy nie wprowadzili na ostałej sesji danych pozycji w budżecie, to 

zrezygnowalibyśmy z ok. 70 tys. zł. Każde sołectwo ma swoje potrzeby. W jednym sołectwie potrzebna jest droga,  

w drugim woda, itd. Każda wybrana przez sołectwo inwestycja, jest ważna dla tych  ludzi. Wspólnie z sołtysami 

przygotowanych zostało kilka wniosków:  dla sołectwa Lichawa na dalsze prace przy świetlicy,  sołectwa Piaski 

na dalsze wykańczanie, budowę świetlicy, miejscowości Kobyla, Górna Wola, Wilamów, Tarnówka (na remont 

dachu). Pan Burmistrz poinformował o trwającej  realizacji przebudowy ul. Prusinowskiej i Wilamowskiej. Niestety 

w trakcie prowadzonych prac wykopano szczątki ludzkie. Czaszki ludzkie poukładane jedna przy drugiej, 

warstwami. Przysypane zmielonymi kośćmi.  Pochodzące prawdopodobnie z II wieku naszej ery. Znalezione 

nadpalone szczątki są z 1331 r. - po spaleniu przez Krzyżaków, po zamknięciu ludności mieszkańców w 

drewnianym kościele. To wszystko znaleziono pod warstwą bruku na bardzo płytkiej głębokości od 35- 50 cm 

praktycznie na całej szerokości drogi. Do tej pory nie mogliśmy o tym mówić. Teraz jest zgoda wojewódzkiego 

konserwatora zabytków na podzielenie się tymi informacjami. Łącznie wykopano szczątki ok. 400 osób. To jest 

największe znalezisko ego typu w województwie łódzkim. Które niestety opóźnia prace modernizacyjne i generuje 

duże koszty na rzecz gminy. Bo koszty badania, koszty prac archeologicznych, koszty związane z ponownym 

pochówkiem, przekazania do muzeum pokrywa gmina. Dziś trudno powiedzieć kiedy te prace się zakończą.  

Rozpoczęła się przebudowa ul. Bobownia, pierwsze prace na ul. Młodzieżowej. Gmina otrzymała dofinansowanie 

w ramach Polskiego Ładu. Na 2 wnioski: jeden wniosek na 4 mln 700 tys., drugi wniosek na 4 mln 600. Nie ma 

jeszcze rozstrzygnięcia programu dla miejscowości popegeerowskich. Pan Burmistrz przypomniał, że w ramach 

tego wniosku ujęto zadania: przebudowa ulicy 3 Maja, ul. Łanowej, w miejscowości Boczki Stare ok. km drugi etap, 

Sikucin – Babiniec ok. km. Jeśli chodzi o drogę Krokocice -Łodzia - Brądy,  mieszkańcy zdecydują, od którego 

końca rozpocząć prace. Ok. km Piaski – Przatów, Ogrodzim Kolonia – Dziadkowice (też  mieszkańcy zdecydują od 

której części rozpocząć), Antonin – kilometrowy odcinek przez wieś, Szadek ul. Bobownia dokończenie - 325 m, 

Karczówek Szadek od Grabowin, pół kilometra. Łącznie daje to 9 km. Do tego ul. Sadowa, Sportowa, Spokojna, 

Spółdzielcza, Spacerowa, Wspólna, Słowiańska, Akacjowa na osiedlu. Drugi wniosek Boczki Stare trzeci etap 

dokończenie do końca, Krokocice - Łodzia - Brądy, również km cały odcinek, Przatów - Piaski 650 m na 

dokończenie całości, Ogrodzim -  Kolonia - Dziadkowice ok. km, Boczki Parcela - Góry Prusinowskie czyli 

dokończenie łącznika, Przatów Dolny - Przatów Górny - połączenie dwóch Przatowów, odcinek kilometra 

Rzepiszew - Resztówka  - Górna Wola, Kromolin Nowy, Reduchów  Kolonia - Boczki, Wola Łobudzka – 

Przyrownica. Łącznie na kwotę ok. 9 mln 500 tys. Razem daje to 18 km dróg. Na etapie wniosków koszt 1 km 

szacowany był na 500 tys. zł. Dziś patrząc na ceny koszt wynosi 800 tys. do miliona za kilometr. Będziemy chcieli 

ogłaszać przetargi w 2 etapach, zobaczymy co wyjdzie.  Gmina musi mieć wkład własny 600 tys. zł. Pan Burmistrz 

wspomniał, że jeśli ta kwota będzie wyższa mając na uwadze wzrost cen – trzeba będzie zaciągnąć kredyt  pod 

budowę tych dróg. O ile znajdzie się wykonawca. Niestety dziś do przetargów zgłasza się jeden wykonawca, lub w 
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ogóle nikt się nie zgłasza. Pan Burmistrz wspomniał, że wykonawcy ul. Bobownia, Młodzieżowa i Przatów, wystąpili 

o waloryzację kontraktów. Szykowane są wnioski do PROW na kolejne 4, 5 odcinków dróg.  

Pan Burmistrz zwrócił się z prośbą o wspólny (radni, sołtysi) objazd dróg na terenie gminy. Najlepiej w przyszłą 

środę. Tak by zobaczyć co gdzie jak wygląda, mieć osąd, wspólnie ustalić. By później nie było niedomowień.  

Następnie poinformował, że przesunęły się przetargi na budowę wodociągu, rozbudowę oczyszczalni, ze względu 

na zapytania techniczne. Otwarcie przetargów będzie w poniedziałek. Nie wiadomo co wyjdzie. To jest kwota 10 

mln zł. Gmina dołożyła 200 tys. zł do drogi Krokocice - Lichawa,  zapewniła cały wkład na wszystkie składane przez 

powiat projekty. Powiat zażądał jeszcze pól mln zł. Gdzie gmina w perspektywie 2 lat na wkłady przeznaczyła 600 

tys., plus 200 tys. Razem 800 tys. naszych środków na wkłady dla powiatu. Na ul. Przatowskiej powiat nie 

zaplanował do zrobienia ponad 20 zjazdów. Uznał, że skoro nie ma przepustu to nie ma zjazdu, wykopią rów. I 

wszyscy helikopterami mogą dolecieć. Gmina zadeklarował pokrycie kosztów tych zjazdów.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, ze objazd dróg odbędzie się 6 lipca środa godz. 8:00 zbiórka przy urzędzie.  

W sprawach różnych głos zabrał Radny T. Mielczarek. Radny wyraził zdanie iż odniósł wrażenie, że Pan Burmistrz 

w swojej wypowiedzi odniósł się do tego co rady powiedział na poprzedniej sesji. Mianowicie zwrócił uwagę 

priorytetowość zadań. Radny wyjaśnił, że w uzasadnieniu do uchwały budżetowej nie znalazł zapisu odnośnie 

środków własnych na wkład na dokończenie stadionu. Wobec tego skąd można wiedzieć, że jest to w ramach 

projektu. Radny zaznaczył, że jest całym sercem, za tym, by cały projekt budowy dróg obejmujący cała gminę udało 

się zrealizować. Podkreślił także, że głosuje za każdą uchwałą budżetową. Ma również  prawo do zgłaszania swoich 

uwag. Jeżeli chodzi o stadion to nie tylko mieszkańcy Szadku czekają na jego modernizacje. Dlatego na poprzedniej 

sesji gdy przeanalizował uchwałę budżetową, gdzie uwzględniono przekazanie środków na inne rzeczy wg niego 

mniej priorytetowe to zapytał. Radny odniósł się do wizyt samorządu województwa w gminie. Jak podkreślił Radny,  

wielokrotnie mówił, że gmina Szadek powinna być apolityczna i wtedy najwięcej zyska.  

 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że w temacie boiska były rozmowy, że został złożony wniosek o dofinasowanie, 

czekamy na rozpatrzenie. Teraz jak środki zostały przyznane prace ruszą. Już widać, ze dużo pracy zostało 

włożone. Boisko zmodernizowane zostanie oddane do użytku. Przewodnicząca Rady wyjaśniła, ze na remont 

dachu w Tarnówce również został złożony wniosek. Niestety na wszystko trzeba poczekać, we wszystkim 

potrzebna jest cierpliwość. Być może uda się dostać dofinasowanie na zrobienie całego dachu.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że sołtysi są w stałym kontakcie z urzędem. Przychodzą, zgłaszają problemy. Nie ma 

najmniejszego problemu z komunikacją. Jeżeli coś możemy zrobić od razu, to robimy. Trzeba jasno powiedzieć,  

gmina obszarowo jest dużym terenem. trudno widzieć wszystko co się dzieje. Ale wystarczy normalnie powiedzieć,  

bez  złośliwości. Wniosek był składany bez mała 2 miesiące temu. Była przy tym pani sołtys Tarnówki, Radny 

Kałużka. Gmina ma szukać pieniędzy i to robi. Każdy kto chce udzielić pomocy, wsparcia gminie niezależnie z jakiej 

opcji politycznej,  jest mile widziany. My zawsze gościliśmy wszystkich, zapraszamy wszystkich.  Gmina jest otwarta 

dla wszystkich. Pan Burmistrz zaznaczył, że jest człowiekiem, któremu nie brakuje odwagi by pojechać do 

województwa i powiedzieć, że potrzebna jest modernizacja drogi wojewódzkiej na naszym terenie, że zapomnieli 

o chodniku,  przepustach. Nikt tego w województwie złośliwie nie odbiera. Pan Burmistrz dodał, że na stadionie 

widać już efekty prac. Murawa jest regularnie koszona, nawadniania. Krok po kroku jest realizowana modernizacja 

obiektu.  

 

W sprawach różnych głos zabrał sołtys grzybowa p. M. Klonowicz. Sołtys odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

Mielczarka, odnośnie spraw pilnych i realizacji tych mniej pilnych, objaśnił, że sołectwo Grzybów chce położyć przy 
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świetlicy kostkę. Dla mieszkańców sołectwa jest to sprawa pilna. Sołtys podkreślił, że dla Radnego ważne będą 

inne sprawy, dla mieszkańców wsi z kolei inne.  

 

Radny T. Mielczarek wyjaśnił, że jego wypowiedź dotyczyła konkretnej sytuacji. Zawsze popiera działania na 

wsiach, w mieście. Nie odnosił się do żadnej inwestycji na terenie osiedla.  

Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że jej zdaniem potrzebna jest i kostka przy świetlicy i dach na remizie i wiele 

innych rzeczy na wsiach i w mieście. Potrzeba spokoju we wszystkim. Można mieć różne poglądy ale do 

konsensusu trzeba dojść.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił jeszcze, że na drogę w Przatów – Remiszew połączenie, gmina otrzymała dofinasowanie z 

samorządu województwa ok. 1000 tys. zł. Oferta została złożona na ok. 300 tys. Wykonawca nie podpisał umowy, 

zażądał o 100 tys. więcej. Teraz trzeba się zastanowić skąd te środki pozyskać. Na pewno należy do końca 

doprowadzić zadanie, jest dokumentacja zrobiona. 

 

Na tym zakończono sprawy różne.  

 

Pkt 4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Szadek za rok 2021.  
Przewodnicząca Rady p. Ogińska poinformowała, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, Pan burmistrz  

zobowiązany był przedłożyć do 31 maja Radzie raport o stanie gminy za 2021 r. Raport został przedłożony, 

przekazany Radnym, a także podany do publicznej informacji. Raport jest podsumowaniem działalności Pana 

burmistrza, realizacji polityk, programów, strategii, uchwał. Zgodnie z przepisami nad raportem należy 

przeprowadzić debatę, w której uczestniczą radni ale także mogą uczestniczyć mieszkańcy. Aczkolwiek 

mieszkaniec chcący zabrać głos w debacie powinien wcześniej złożyć pisemne zgłoszenie, poparte co najmniej 20 

podpisami. Przewodnicząca Rady dodała, że żadne zgłoszenie nie wpłynęło. Następnie oddała głos Panu 

Burmistrzowi.  

 

Burmistrz Gminy i Miasta Szadek p. Ławniczak zaznaczył, że rok 2021 to rok pandemii, która dotknęła rodziny, 

instytucje. Urząd gminy działał cały czas, choć w ograniczonej formie. W zakresie inwestycyjnym, był to rok bardzo 

dobry. Zrealizowane zostały inwestycje na kwotę ponad 5 mln zł. Udało się zrealizować termomodernizację szkoły 

podstawowej w Szadku (wymiana okien, docieplenie fundamentów i ścian, instalacja fotowoltaiki). Ponadto budowa 

sieci gazowej na terenie szkoły. Koszt ok. 1 mln 700 tys. Gmina uruchomiła w Hamentowie przy wsparciu ż środków 

europejskich żłobek, dla dzieci. Który cieszy dużym się zainteresowaniem, w związku z czym planowane jest 

zwiększenie liczby miejsc. W zakresie inwestycji drogowych Pan Burmistrz poinformował, o zrealizowaniu w 2021 

r. inwestycji w miejsc.  Tarnówka, Karczówek,  rozpoczętej w Szadkowicach Ogrodzimiu, rozpoczętej ul. Wiśniowej, 

w miejsc. Boczki, Piaski,  Boczkach, Woli Krokockiej. Ponadto rozbudowa obiektu sportowego, inwestycje wodno-

kanalizacyjne: ul. Sieradzka, Kromolin Stary, Szadkowice Ogrodzim, ujęcie wody. Do tego  świetlice wiejskie (Wola 

Łobudzka, Piaski, Lichawa, Dziadkowice). Razem 51 zadań. Wiele  jeszcze innych zadań mniejszych. Pan 

Burmistrz zaznaczył, że rok 2021 był dla gminy bardzo dużym skokiem finansowym, ilościowym. Wydatki 

inwestycyjne to 14% całości obrotu, zadłużenie gminy wynosi 5,59% - 2 mln 405 tys. zł  - są to wszystko pożyczki 

bardzo nisko oprocentowane z WFOS, BGK. To jest 1- 2% w skali roku. Pan Burmistrz dodał, że jeśli nie będzie 

potrzeby kredytów gmina nie będzie zaciągać. Chyba, że wystąpi okoliczność jeśli  chodzi o drogi, to będzie prosić 

Radę o znalezienie środków.  

 

Pkt. 5. Debata nad raportem o stanie Gminy i Miasta Szadek za rok 2021.   
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Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że raport jest bardzo obszerny. Wszystko co należało w nim ująć, ujęte zostało. 

Wszystkie zadania zaplanowane na 2021 r. inwestycyjne, inne – zostały zrealizowane. Możemy być zadowoleni z 

tego, że udało się spiąć budżet.  

 

Radny p. T. Mielczarek zgłosił drobną uwagę co do kwestii funkcjonowania rady. Na sesji miał być obecny pan 

mecenas. Od kilku lat dobry zwyczaj, który był przez tyle lat, zniknął - nie ma pana mecenasa z nami. W raporcie 

podane jest, że takie zdanie, że mieszkańcy są powiadomieni o komisjach. Tak nie jest, jak podał Pan Radny,  

ponieważ mieszkańcy nie byli poinformowani z zwołanej komisji rewizyjnej. Zdaniem Radnego, powinno się na 

temat porozmawiać, ponieważ zaczyna to odbiegać dosyć znacznie od standardów, które były kiedyś. Radny 

odniósł się do wystąpienia pokontrolnego RIO, obejmującego rok 2021, 2020. Które zdaniem Radnego powinno 

być wzięte pod uwagę przy kreowaniu opinii przez Komisję rewizyjną. Tam jest 48 wniosków. Nie należy czepiać 

się wszystkich, czy nawet zdecydowanej większości, bo obejmuje to bardzo szeroki zakres działalności. Jednak są 

miejsca, gdzie radni zwracali uwagę, że coś jest nie tak. I to nie zostało poprawione. I RIO dostrzegło te sprawy.   

 

Przewodnicząca Rady podkreśliła, że nie rozumie na jakiej podstawie Radny Mielczarek twierdzi, iż rada 

funkcjonuje nieprawidłowo. Problem tkwi chyba w czymś innym. Przewodnicząca Rady odniosła się do pisma 

Radnego dotyczącego posiedzenia komisji rewizyjnej. Przewodnicząca Rady poinformowała Radnego, że w 

związku z jego pismem, poprosiła o pisemne wyjaśnienia członków komisji, łącznie z jej przewodniczącym 

odpowiadającym za tą komisję. Pismo przekazała także radcy prawnemu. Po otrzymaniu odpowiedzi, odniesie się 

do pisma. Co do funkcjonowania rady, to zostało uzgodnione, że przy dużych sesjach (wiele materiałów), będą 

oddzielne komisje w poniedziałek. Przy sesjach krótkich (mało materiałów), godzinę wcześniej przed sesją będzie 

komisja. Ludzie pracują nie tylko tutaj każdy musi sobie to planować. Komisja rewizyjna powinna pewne sprawy 

sobie wyjaśnić, porozmawiać bez żadnych uprzedzeń.   

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że na sesje zapraszani są sołtysi. Jak była pandemia, był zakaz spotykania się. 

Pracowaliśmy przez jakiś w trybie online, lub przy bardzo ograniczonej obecności ludzi. Natomiast Pani 

Przewodnicząca zawsze, jeśli jacyś mieszkańcy mieli sprawę - to nie robiła problemów, by przyszli. Mogą przyjść. 

Nikt nikomu nie broni. Pozostaje mieć nadzieję, że nie będzie znów ograniczeń pandemicznych czy innych. Pan 

mecenas jest na urlopie, wcześniej zaplanowanym. Jednak pewne rzeczy monitorowane są na bieżąco.   

 

Sekretarz Gminy i Miasta Szadek p. M. Mysur wyjaśniła, że informacja o posiedzeniu komisji ukazuje się pod 

porządkiem obrad danej sesji. Jeżeli chodzi o komisję rewizyjną, jest to organ kontrolny, spotyka się na posiedzeniu 

zwołanym przez przewodniczącego. Ani w ustawie, ani statucie gminy nie jest wskazane, w  jakiej formule ta 

komisja się spotyka, czy, że przewodniczący musi odpowiednio wcześnie poinformować członków komisji 

rewizyjnej. Przewodniczący zwołuje taką komisję, informuje przede wszystkim członków komisji rewizyjnej, a nie 

mieszkańców. Mieszkańcy o efektach, wynikach kontroli są informowani przez przewodniczącego po 

przeprowadzonej kontroli, jest sporządzany protokół, do którego może się odnieść podmiot kontrolowany w 

określonych terminach. I ten protokół zostaje przedstawiony radzie, wtedy mieszkańcy są poinformowani  o 

wynikach kontroli.  

 

Przewodnicząca Rady dodała, że sesje są otwarte, mieszkaniec może przyjść, zgłosić się do niej, zostanie mu 

udzielony głos. Sama w czasie pandemii nie dyżurowała, bo tak jak większość chroniła swoje zdrowie. Ale można 

było pisemnie sprawę zgłosić, zostawić w urzędzie i była przekazywana. Natomiast poruszane w tej chwili 

zagadnienia w ogóle nie dotyczą raportu o stanie gminy. Przewodnicząca zapytała czy z grona rady, ktoś chce 
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zabrać głos w zakresie przedstawionego raportu. Wobec braku zgłoszeń, przystąpiła do kolejnego punktu porządku 

sesji.   

 
Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek wotum 

zaufania. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały w/s udzielenia wotum zaufania, przedstawiła 

jego wyniki:  

- za udzieleniem: 15 

- przeciw udzieleniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pan Burmistrz podziękował Radzie za udzielone wotum. Podkreślił, że to przede wszystkim praca całego zespołu 

gminy, pracowników, Radnych, sołtysów. To wspólna praca wielu osób. Podziękował Pani skarbnik zajmującej się 

finansami, Pani sekretarz za czuwanie nad całością, p. Augustyniakowi za zajmowanie się inwestycjami. Za to, że 

wspólnie udaje się to wszystko połączyć.  

 

Pkt 7. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu 

Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z wykonania budżetu za 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr 

V/106/2022 z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z 

wykonania budżetu za 2021 rok (do wglądu w biurze rady).  

 

Pkt 8. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Szadek za rok 2021. 

Radna A. Subczyńska – członek Komisji rewizyjnej odczytała opinię komisji (przekazaną do RIO w Łodzi pismem 

znak: RO.0004.44.2022 z dnia 14.06.2022 r.), zgodnie, z którą pozytywnie zaopiniowano wykonanie budżetu za 

2021 rok.    

 

Pan Burmistrz zwrócił uwagę, na fakt wspólnej decyzji o obniżeniu o ponad milion złotych podatków,  rolnego, od 

firm. Wiele gmin ma na maksymalnym pułapie te podatki. Jednak to była wspólna umowa społeczna. Pan Burmistrz 

dodał, że jest duża grupa nieodpowiedzialnych mieszkańców, którzy nie płacą. Zaległości to prawie 2 mln zł.  Pan 

Burmistrz wyjaśnił, że gospodarstwa rolne inwestujące w fotowoltaikę występują o umorzenie – zgodnie z prawem 

– 25%. To jest ponad 400 tys. zł. Do tego dochodzi system śmieciowy,  niestety się nie zbilansował.  

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia/niezatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2021. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w/s zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu i przedstawiła jego wyniki:  

- za zatwierdzeniem: 15 

- przeciw zatwierdzeniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 10. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium 
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Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2021 rok.  

Przewodnicząca Rady odczytała treść wniosku:  

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się i rozpatrzeniu: 

- sprawozdania finansowego Gminy i Miasta Szadek za rok 2021 złożonego z bilansu z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 

rachunku zysków i strat jednostki oraz zestawienia zmian w funduszu jednostki, informacji dodatkowej, 

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2021 wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za 2021 rok (z dn. 

08.06.2022 r. Uchwała  Nr V/106/2022 Składu Orzekającego RIO w Łodzi),  

- informacji o stanie mienia komunalnego Gminy i Miasta Szadek według stanu na 31.12.2021 r.  

W drodze głosowania: głosów „za” – 4, głosów „przeciw” - 0, głosów „wstrzymujących się” – 1 -  wnioskuje 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za rok 2021.  

(Wniosek komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2022 rok przekazany do RIO 

w Łodzi pismem znak: RO.0004.44.2022). 

 

Pkt 11. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 

2021 rok.  

Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr 

V/124/2022 z dnia 15.06.2022 roku w sprawie wniosku Komisji rewizyjnej Rady Gminy i kasta Szadek o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2021 rok (do wglądu w biurze rady). 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Szadek za 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w/s udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Szadek za 2021 rok,  przedstawiła jego wyniki:  

- za udzieleniem: 15 

- przeciw udzieleniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Absolutorium udzielono jednogłośnie.  

 
Ogłoszona została przerwa.  
 
 
Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie i Mieście Szadek w 2022 roku”.  

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia drogi wewnętrznej części działki 339/1 stanowiącej 

własność Gminy i Miasta Szadek na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata.   

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. Przedstawiła wyniki 

glosowania:  
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- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/62/2007 z dnia 29 czerwca 2007 roku w sprawie 

zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli  realizujących  w ramach 

stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 

godzin, pedagogów, psychologów, logopedów.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt. 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa na terenie Gminy i Miasta 

Szadek na rok szkolny 2022/2023.  

Przewodnicząca Rady podała średnie ceny jednostki paliwa, następnie przystąpiła do przeprowadzenia głosowania 

nad projektem uchwały. Przedstawiła wyniki glosowania:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy i Miasta Szadek.  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za udzieleniem: 14 

- przeciw udzieleniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 1 

 Radny p. Mielczarek wyjaśnił, że jego zdaniem Szadkowice Ogrodzim, które nie jest sołectwem ani miastem, 

powinny być traktowane jako miasto jeśli chodzi i zapisy regulaminu. Dlatego wtrzymał się od głosu. Poinformował, 

że przy kolejnej uchwale także wstrzyma się od głosu.  

 

Pkt 18. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za udzieleniem: 14 

- przeciw udzieleniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 1 

 

Pkt 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na 

lata 2022-2032.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 
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uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2022. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 
Pkt 21. Interpelacje i zapytania Radnych.   

Pan Burmistrz odnosząc się do zapytań mieszkańców w zakresie przebiegu kolei dużych prędkości przez gm. 

Szadek poinformował, że nadal nie ustanowiono lokalizacji, w którym wariancie przejdzie. Decyzja miała być w 

czerwcu, do chwili obecnej nie ma informacji. Do tej pory wiele wskazywało, że niestety będzie to wariant północny 

przez naszą gminę idący: Górna Wola- Tarnówka, Osiny - Grabowiny –Karczówek –Sikucin. Pan Burmistrz dodał, 

że po ostatniej rozmowie technicznej z jednym z współpracowników CPK, okazuje się, że różne rzeczy mogą się 

wydarzyć względem lokalizacji. Jest pewien spór, gdzie ma to pójść. W interesie gminy jest aby wariant szedł  

bliżej Zduńskiej Woli, zgodnie z życzeniami władz powiatu, miasta. Trudno powiedzieć jak to będzie ostatecznie. 

Następnie Pan Burmistrz poinformował, że zwrócił się do gminnej spółdzielni z propozycją rozważenia 

ewentualnego zakupu działki/ parkingu. Nie otrzymał formalnej odpowiedzi, chociaż nieformalnie, słychać, że nie 

będzie zgody. Spółdzielnia planuje grodzenie działki, zrobienie parkingu odpłatnego. Wydaje się, że nie jest to 

dobra propozycja spółdzielni. Dlatego, jak dodał Pan Burmistrz poprosi prezydium rady o spotkanie z zarządem 

spółdzielni, prezesem. Może uda się znaleźć jakiś wariant, formułę na to.  Pan Burmistrz podkreślił, że mówi to 

formalnie: teren działki objęty jest nadzorem archeologicznym, wpisany do programu rewitalizacji. W planie 

miejscowym pod tą działkę, jest tylko i wyłącznie  odtworzenie budynków, które przez wiele lat funkcjonowały. 

Jakakolwiek inna formuła jest niezgodna z prawem, z planem miejscowym.  Jest wpisana pod ścisły nadzór 

archeologiczny. Takie są ustalenia konserwatorskie. Trzeba się spotkać z zarządem spółdzielni, rozmawiać, może 

jakieś rozwiązanie znajdziemy. Konflikt nie jest nikomu potrzebny. Liczymy, że spółdzielnia może bardziej 

elastycznie podejdzie do rozmów. Tym bardziej, że gmina zawsze mocno promowała przez lata gminną 

spółdzielnię w wielu obszarach.  

Pkt 22. Zamkniecie obrad LIV Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.   

       Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad LIV Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  

 
 

Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  

E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 


